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Isarescu: O sa lasam mai multa flexibilitate cursului, ca intra multe capitaluri

Banca Nationala a României va da ''usor,  usor'' mai multa flexibilitate cursului de schimb pe masura ce 

tensiunea politica interna se diminueaza si încep sa intre capitalurile,  a afirmat, luni, guvernatorul BNR,

Mugur Isarescu.

În opinia sa, la acest moment nu "este cazul sa se deprecieze cursul".

"Sa vedem ce ne spune piata. Dar înainte am mai spus un lucru. În  momentul actual, chiar ca nu este cazul sa se

deprecieze cursul, ca avem  o gramada de tensiuni si o facem fara a dezechilibra prea mult  lucrurile. Vedeti ca

rezerva a crescut pâna în vara anului precedent cu  vreo 10 miliarde, pe urma a scazut cu vreo 9 miliarde, o sa mai

creasca  la sfârsitul lunii, când o sa apara cifra, pentru ca au intrat 4  miliarde din împrumuturi externe. Deci, facem

lucrurile asa cum trebuie.  Nu stiu nici eu ce se va întâmpla cu cursul. Piata va determina, dar,  usor, usor, vom da

mai multa flexibilitate, pe masura ce tensiunea  politica interna se diminueaza, lucrurile încep sa intre în normal si

se  restabileste încrederea. O sa lasam mai multa flexibilitate cursului,  ca intra multe capitaluri. Ştiti ca anul trecut,

pâna spre vara, am  cautat sa nu se aprecieze cursul, pentru ca atunci când ai un deficit  comercial atât de mare nu e

bine sa se aprecieze cursul", a afirmat  Isarescu, în conferinta de prezentare a Raportului asupra inflatiei.

El a admis ca exista posibilitatea ca, anul acesta, cursul de schimb pentru un euro "sa sara" de 5 lei.

"Nu mai e niciun secret, bugetul a fost construit pe un curs de peste  5. E posibil sa se întâmple, nu? Bugetul este

construit pe baza datelor  pe care le face o autoritate guvernamentala de prognoza. Eu, mai  degraba, as detensiona

discutiile legate de depasirea nivelului de 5. Am  citit atâtea lucruri, încât uneori m-am speriat si eu de maniera în 

care poate sa fie gândit acest lucru. Pai de la 4,97 la 5 e mai putin de  1%. 5 bani înseamna 1%, aici sunt numai 3

bani. Asa o sa fie o jale, de  exemplu, ca o sa creasca pretul la telefonie, adica în loc de 100 de  lei - sa dam o cifra

- abonamentul lunar o sa fie 101 lei, deci o sa  creasca pretul cu un leu. Şi acest lucru o sa aiba mare impact", a 

aratat Isarescu.

Guvernatorul BNR a subliniat ca interventiile bancii centrale în piata  au fost în calitate de intermediar între

aceasta si Ministerul de  Finante.

"Noi ne-am tinut de curs si l-am stabilit, cu toate ca avem o politica  de flotare, pentru ca a fost razboi, pandemie,

apoi razboiul asta s-a  mai apropiat de noi si am mai fost blagosloviti si cu o criza energetica  de toata frumusetea,

care a împins preturile peste tot în sus. Deci, nu  am tinut secret ca facem acest lucru, dar politica noastra este de 

flotare. Ce am reusit? Pai am reusit sa avem cursul în continuare  determinat de piata. Nu ati auzit o singura

plângere din piata ca cineva  nu si-ar fi luat banii la ceea ce e în piata. Cum am facut? Asta este  arta Directiei

noastre de Operatiuni de Piata si îi adresam felicitari.  Ca am intervenit în piata? Am intervenit dar, asa cum am

mai spus, am  intervenit noi fiind la rândul nostru intermediari între Ministerul de  Finante si piata. Ministerul de

Finante, în loc sa-si vânda  disponibilitatile pe care le-au luat din împrumuturi externe, din bani  europeni, direct în

piata, le tin la Banca Nationala si, când au nevoie,  cer Bancii Nationale sa vânda o parte din aceste disponibilitati.

Nu  sunt mici. De ce suntem intermediari? Pentru ca în ciuda pozitiei  critice la adresa guvernatorului, a unor

colegi de-ai mei, consideram ca  a vinde direct într-o piata, care nu e foarte adânca, sa vinzi într-o  singura zi un

miliard de euro, pai misti cursul atât cum se misca la  tarile cu care ne comparam (Ungaria, Polonia, Cehia - n. r.),

misti  cursul cu 20 de bani. Tendinta în România este: când se apreciaza a fost  un accident, când se depreciaza e

jale. Şi asta este, nu avem prea  multi indicatori economici de care sa ne agatam, sa creeze credibilitate  în tara

asta. Poate ca nu e cel mai bun. Poate ca trebuia sa avem si  noi un Dow Jones, un indice de bursa sau ceva, dar

deocamdata avem  cursul", a explicat Mugur Isarescu.
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